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ဇန္နဝါရီ ၆၊ ၂၀၂၀

ဒီဇင္ဘာ(၁၈)ရက္က က်င္းပခဲ့သည့္ 
ဒုတိယအႀကိမ္ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
(၁၇)ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ 
မိုင္း႐ွဴးၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ (၁) ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ စိုင္းလင္း 
ျမတ္က ပင္လုံေက်ာက္တိုင္တြင္ ေရးထိုး 
ထားသည့္ ကမၺည္းေမာ္ကြန္းေရးထိုးထားမႈ 
အေပၚ ေမးခြန္းေမးျမန္းခဲ့ရာ 'ေတာင္တန္း 
ျပည္မ ပူးေပါင္းေရးစာခ်ဳပ္ေက်ာက္တိုင္" ဆုိ 
သည့္ မူလစာသားအတိုင္း ျပန္လည္ျပင္ဆင္ 
ထြင္းထုသြားမည္ဟု ရွမ္းျပည္နယ္အစိုးရ 
စည္ပင္သာယာေရးဝန္ႀကီး စိုင္းစြံဆိုင္းက 
ေျဖၾကားခဲ့ေၾကာင္းသိရသည္။ ယင္းမွာ 
ပင္လုံေက်ာက္တိုင္ ကမၺည္းေမာ္ကြန္း 
စာသားႏွင့္ပတ္သက္၍ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ 
ေတာ္တြင္ ေညာင္ေရႊၿမိဳ႕နယ္ ျပည္သူ႔လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ဦးေနမ်ဳိး၏ ေမးျမန္းမႈ 
ကို ျပည္နယ္အစိုးရအေနျဖင့္  ျပဳျပင္ေပး 
မည္ဟု ကတိျပဳေျဖၾကားထားေသာ္လည္း 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ျခင္း မရွိေသးသည့္ 
အတြက္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ေမးျမန္း 
ျခင္းျဖစ္သည္ဟု ဆုိသည္။

ယင္းႏွင့္ပတ္သက္၍ ၂၀၁၉ ဒီဇင္ဘာ ၆ 
ရက္က က်င္းပသည့္ ရွမ္းျပည္နယ္အစိုးရ 
အဖြဲ႕စည္းအေဝးတြင္ နဂုိမူလစာသားျဖစ္ 
သည့္ ေတာင္တန္းျပည္မဟု ျပင္ဆင္သင့္ 
ေၾကာင္း ဆုံးျဖတ္ခဲ့ၿပီး လာမည့္ ျပည္ေထာင္ 
စုေန႔အမီ ျပန္လည္ျပင္ဆင္ထြင္းထုေပး 
သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း  ဝန္ႀကီးစိုင္းစြံဆိုင္းက 
ေျဖၾကားသည္။ ထုိ႔အျပင္ ပင္လုံစာခ်ဳပ္ 
ခ်ဳပ္ဆိုရာတြင္ ပါဝင္ခဲ့သည့္ ေခါင္းေဆာင္ 
(၂၃) ဦး၏ ႐ုပ္ပုံ vinyl ကိုပါ ျပဳျပင္ေပးသြား 
မည္ဟု ဝန္ႀကီးကေျပာသည္။

အဆုိပါေခါင္းေဆာင္မ်ား၏ ပုံတူပန္းခ်ီ 
ကားမ်ားကုိ  ယခုေမးခြန္းေမးျမန္းသူ စုိင္း 
လင္းျမတ္ကုိယ္တုိင္ ၂၀၁၂ က ေရးဆြဲခဲ့ၿပီး 
ယခင္သမၼတဦးသိန္းစိန္၏ ဖိတ္ၾကားမႈျဖင့္ 
၂၀၁၄ ခုႏွစ္ ျပည္ေထာင္စုေန႔ ညစာစားပြဲ 
အခမ္းအနားတြင္လည္းေကာင္း၊ Myanmar 
Peace Center တြင္လည္းေကာင္း ခင္းက်င္း 
ျပသ ခဲ့ဖူးသည္။ ယခုအခါ ထုိမူရင္းပန္ခ်ီကား 
အား resolution အျမင့္သုံးကာ  ၆ ေပ ၄ 
ေပအရြယ္ uv printing ျဖင့္ ႐ိုက္ႏွိပ္ၿပီး 
စုိင္းလင္းျမတ္မွ ပင္လုံေက်ာက္တုိင္ဝန္း 
အတြင္း စုိက္ထူလွဴဒါန္းသြားရန္ စီစဥ္ေန 
ေၾကာင္းႏွင့္ ထိုသို႔စီစဥ္ထားျခင္းအေပၚ အစိုးရ 
အဖြ႕ဲ၏ သေဘာထားကိုေမးျမန္းထားေၾကာင္း 
၎က ဆုိသည္။

ပင္လုံေက်ာက္တိုင္ ကမၺည္းေမာ္ကြန္း 
ေရးထိုးထားမႈကို မူလအတိုင္းျပင္ဆင္ျခင္း 
ျဖင့္ တိုင္းရင္းသားစည္းလုံးညီၫြတ္ေရးကို 
ေဖာ္ေဆာင္ႏိုင္မည္ဟု ယုံၾကည္သလို 

သမိုင္းအစစ္အမွန္တစ္ခုကို ျပန္ေဖာ္ေဆာ
င္ႏိုင္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္ဟု ၎က ေျပာသည္။

ပင္လုံေက်ာက္တိုင္သည္ ျမန္မာႏိုင္ငံ 
လြတ္လပ္ေရးအတြက္ ဗိုလ္ခ်ဳပ္ေအာင္ 
ဆန္းႏွင့္ တိုင္းရင္းသားေခါင္းေဆာင္မ်ား 
ကတိကဝတ္ျပဳစာခ်ဳ ပ္ခ်ဳ ပ္ဆုိသည့္ေနရာတြင္ 
စိုက္ထူထားျခင္းျဖစ္ၿပီး ရွမ္းျပည္နယ္ 
ေတာင္ပိုင္း၊ လြိဳင္လင္ခ႐ိုင္၊ ပင္လုံၿမိဳ႕တြင္ 
ရိွသည္။ ပင္လံုစာခ်ဳ ပ္ခ်ဳ ပ္ဆုိၿပီး ေက်ာက္တုိင္ 
ကို စတင္စိုက္ထူခဲ့စဥ္ သေျပသားတိုင္ကို 
အသုံးျပဳခဲ့ၿပီး ကမၺည္းေမာ္ကြန္းစာကို  
'ေတာင္တန္းျပည္မ ပူးေပါင္းေရးစာခ်ဳပ္ 
ေက်ာက္တိုင္" ဟု ေရးထိုးခဲ့ၾကသည္။ ထုိ႔ 
ေနာက္ပုိင္း ေခတ္အဆက္ဆက္ျပဳျပင္ခဲ့ရာ 
တြင္ 'ျပည္မေတာင္တန္းပူးေပါင္းေရးစာခ်ဳ ပ္ 
ေက်ာက္တုိင္"ဟု ေျပာင္းလဲသြားျခင္းျဖစ္ 
ေၾကာင္း သိရသည္။
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၉၂ ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၉၂

ဇန္နဝါရီ ၃ ရက္၊ ၂၀၂၀ 

ဇန္နဝါရီလ (၂) ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပ 
ေသာ မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
(၁၅) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝး 
ပထမေန႔တြင္ ေအာင္လံၿမိဳ႕နယ္မဲဆႏၵနယ္ 
အမွတ္(၂)မွ ဦးေအးေက်ာ္က မေကြးတိုင္း 
ေဒသႀကီးအတြင္း ၂၀၁၉-၂၀၂၀ဘ႑ာေရး 
ႏွစ္  ေက်းလက္ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးဦစီး 
ဌာနမွ ျပည္ေထာင္စုရန္ပုံေငြျဖင့္ ေဆာင္ 
ရြက္ေနေသာ ကုန္ထုတ္လမ္း(ေျမနီလမ္း)
မ်ား၏တစ္မိုင္စံႏႈန္းမွာ ေက်းလက္ဖြံၿဖိဳးေရး 
ဦးစီးဌာနမွ တိုင္းေဒသႀကီးဘ႑ာရန္ပုံေငြ 
ျဖင့္ ေဆာင္႐ြက္ေသာ ေက်းလက္လမ္း 
(ေျမနီလမ္း)မ်ား၏တစ္မုိင္စံႏႈန္းထက္ သိသာ 
စြာပိုမိုမ်ားျပားေနျခင္းကို သိရွိလိုေၾကာင္း 
ေမးျမန္းခဲ့သည္။ 

အဆိုပါေမးခြန္းအား စိုက္ပ်ဳိးေမြးျမဴ 
ေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီး ဦးဝင္းေမာ္ေဌး 
က ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင္ ေက်း 
လက္ လမ္းဖြံ႕ၿဖိဳးေရးဦးစီးဌာနမွ ေဆာင္႐ြက္ 
သည့္ ေျမနီေက်ာက္စရစ္ခင္းျခင္း တစ္မိုင္ 
စံႏႈန္း ကုန္က်ေငြမွာ က်ပ္ (၂၄.၀) သန္း 
ျဖစ္ၿပီး ၎လုပ္ငန္းတြင္ လမ္းအက်ယ္ (၁၈) 
ေပအေပၚယံေျမလႊာဖယ္ရွားျခင္း၊ လိုအပ္ 

သည့္ေနရာမ်ားတြင္ေျမသား တာေဘာင္ 
(၂) ေပထုတင္ျခင္း၊ လမ္းအက်ယ္ (၁၈) ေပ 
ေျမနီေက်ာက္စရစ္ ေက်ာက္သိပ္သည္းၿပီး 
(၆)လက္မ ထုတင္ျခင္း၊ လိုအပ္သည့္ေနရာ 
မ်ားတြင္ ေရေျမာင္းတူးျခင္း၊၂၀၁၉-၂၀၂၀ 
ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင္ ေက်းလက္ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳး 
တိုးတက္ေရးဦးစီးဌာနမွ ေဆာင္႐ြက္သည့္ 
ကုန္ထုတ္လမ္းမ်ားမွာ ေက်ာက္ေရာေျမ 
သိပ္သည္းၿပီး (၁)လက္မထုတစ္လႊာတင္ 
ျခင္းအတြက္ တစ္မိုင္စံႏႈန္းကုန္က်ေငြက်ပ္ 
(၁၄.၉၁၂) သန္းျဖစ္ၿပီး ၎ေပၚတြင္ ထပ္၍ 
ေျမနီေက်ာက္စရစ္သိပ္သည္းၿပီး (၉)
လက္မထုခင္းျခင္း၊ တစ္မိုင္စံႏႈန္းကုန္က်ေငြ 
မွာ က်ပ္ (၁၄.၄၈) သန္း ျဖစ္သည္ဟုဆုိ 
သည္။ ထုိ႔အျပင္ ၎လုပ္ငန္းတြင္ လမ္း 
အက်ယ္ (၂၅) ေပ ေျမေနရာရွင္းလင္းျခင္း၊ 
တာေဘာင္ထိပ္အက်ယ္ (၁၂) ေပႏွင့္ 
ေအာက္ေျခ အက်ယ္ (၁၅) ေပ ေက်ာက္ေရာ 
ေျမသိပ္သည္းၿပီး (၁) လက္မထုတစ္လႊာ 
ခင္းျခင္း၊ လမ္းအက်ယ္ (၁၂) ေပ ေျမနီ 
ေက်ာက္စရစ္ေက်ာက္သိပ္သည္းၿပီး (၉)
လက္မထုတင္ျခင္း၊ လမ္းေဘး ဝဲ/ယာ လို 
အပ္သည့္ေနရာမ်ားတြင္ ေရေျမာင္းတူးျခင္း 
တုိ႔ ပါဝင္ၿပီး ေက်းလက္ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ 
ေရးဦးစီးဌာနမွ တာဝန္ယူေဆာင္႐ြက္ေသာ 

ကုန္ထုတ္လမ္းမ်ားမွာ လုပ္ငန္းသဘာဝအရ 
လယ္ေျမ/ယာေျမမ်ားအတြင္း ျဖတ္သန္း 
ေဖာက္လုပ္ရသျဖင့္ လမ္းေအာက္ခံေျမသား 
(Sub Grade) အလႊာအား သတ္မွတ္လမ္း 
ခံႏိုင္ဝန္အား CBR (၂၀%) ျပည့္မီႏိုင္ရန္ 
ေက်ာက္ေရာေျမ (၁) ေပထုတင္ျခင္းလုပ္ 
ငန္းအား လမ္းအေျခခံအလႊာ (Sub Base 
Course)အျဖစ္ မျဖစ္မေန ထည့္သြင္းေဆာင္ 
႐ြက္ရျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း၊ လုပ္ငန္းသဘာဝမတူ 
သည့္ လယ္ယာေျမမ်ားေပၚတြင္ ေဆာင္႐ြက္ 
ရ ၿပီး ေအာက္ခံ အလႊာႏွင့္ အေပၚလႊာႏွစ္ဆင့္ 
ေဆာင္႐ြက္ရသျဖင့္ အျခားဌာနလမ္း 
တစ္လႊာေဈးႏႈန္းထက္ ပိုမိုျခင္းျဖစ္သည္ဟု 
ေျဖၾကားခဲ့သည္။ ေက်းလက္ေဒသ ဖြံ႕ၿဖိဳး 
တိုးတက္ေရးဦးစီးဌာနမွ ေဆာင္ရြက္သည့္ 
ကုန္ထုတ္လမ္း မ်ားမွာ လုပ္ငန္းသဘာဝအရ 
လမ္းႏွစ္ဆင့္ ကဲ့သို႔ ေဆာင္ရြက္ရျခင္းျဖစ္ၿပီး 
လမ္းတစ္ဆင့္ျခင္း စိစစ္ပါက အျခားဌာန 
တင္ဒါေဈးႏႈန္းထက္ ပိုမိုျခင္းမရွိဟုဆုိၿပီး 
စံႏႈန္းႏွင့္ပတ္သက္၍ ကုိယ္စားလွယ္၏ 
ထပ္ဆင့္ေမးျမန္းခ်က္အေပၚ ျပန္လည္စိစစ္ 
သြားမည္ဟု ဝန္ႀကီးက ေျပာၾကားခဲ့သည္။ 

(ကုိးကား-မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္)

ကုန္ထုတ္လမ္း(ေျမနီလမ္း)မ်ား၏  တစ္မုိင္စံႏႈန္းသတ္မွတ္ခ်က္  သိသာစြာမ်ားျပားေနသည့္အေပၚ   ေမးခြန္းထုတ္

ဇန္နဝါရီ ၆၊ ၂၀၂၀ 
  
ရန္ကုန္တိုင္း စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ 

ခံစာကို မၾကာမီက်င္းပမည့္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
အစည္အေဝးတြင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္်ားႏွင့္ အမ်ားျပည္သူထံ မျဖန႔္ပါက 
ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတထံ စာေပးပို႔တိုင္ၾကား 
မည္ဟု ရန္ကုန္ေစာင့္ၾကည့္အဖြဲ႕ တည္ 
ေထာင္သူ ေဒၚညိဳညိဳသင္းက ေျပာသည္။

လာမည့္ ဇန္နဝါရီ ၈ ရက္တြင္ ရန္ကုန္ 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး စတင္ 
က်င္းပမည္ျဖစ္ၿပီး ၂ ပတ္အတြင္း လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ အမ်ားျပည္သူ 
ထံ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ခံစာကို ျဖန႔္ေဝ 
ျခင္းမရွိပါက သမၼတႏွင့္ ဥပေဒေရးရာအဖြဲ႕ 
အစည္းမ်ားထံ စာေပးပို႔မည္ဟု ၎ကဆို 
ျခင္းျဖစ္သည္။

စာရင္းစစ္ခ်ဳ ပ္အစီရင္ခံစာသည္ ရန္ကုန္ 
တုိင္းအတြင္းအစုိးရ၏ စီမံကိန္းမ်ား၌ ျပည္သူ႔ 
ဘ႑ာေငြကို ဘ႑ာေရးစည္းမ်ဥ္းႏွင့္အညီ 
သုံးစြဲျခင္း ရွိမရွိ၊ ႏိုင္ငံေတာ္ နစ္နာမႈ ရွိမရွိ 
စသည့္အခ်က္မ်ား ေဖာ္ျပထားသည့္ အစီ 
ရင္ခံစာျဖစ္သည္။

ယခင္ႏွစ္မ်ားက စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္က 

အစီရင္ခံစာကို လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္သြင္းၿပီး 
လွ်င္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ မီဒီ 
ယာမ်ား ၾကည့္႐ႈခြင့္ရရိွခ့ဲေသာ္လည္း ၂၀၁၇- 
၂၀၁၈ ဘ႑ာႏွစ္အတြက္ ရန္ကုန္တိုင္း 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီရင္ခံစာကို စာရင္းစစ္ 
ခ်ဳပ္႐ုံးက ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ 
ထံသာ တင္သြင္းခဲ့ၿပီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားကို ေပးေဝျခင္း မရွိခဲ့ေပ။

ယင္းအေပၚ ေဒၚညိဳညိဳသင္းက ယေန႔ 
တြင္ 'ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ 
အစီရင္ခံစာမူရင္း ဘယ္ေရာက္ေနလဲ" 
ေခါင္းစဥ္ျဖင့္ သတင္းစာရွင္းလင္းပြဲ ျပဳလုပ္ 
၍ ယင္းသို႔ ထုတ္ျပန္ေၾကညာလိုက္ျခင္း ျဖစ္ 
သည္။

အဂတိလိုက္စားမႈ တိုက္ဖ်က္ေရးဥပေဒ 
ပုဒ္မ ၃ (က)(၁) အရ ျပည္သူမ်ား သိပိုင္ခြင့္ 
ရွိေသာ အစီရင္ခံစာမူရင္းကို ထိန္ခ်န္ရာ 
တြင္ မိမိတို႔၏လုပ္ပိုင္ခြင့္ကိုသုံးစြဲ၍ လူတစ္ 
စုတစ္ဖြဲ႕ကို အက်ဳိးျဖစ္ထြန္းေစခဲ့လွ်င္ သို႔ 
မဟုတ္ မဟုတ္မမွန္ လုပ္ေဆာင္သည့္ 
လူတစ္စုတစ္ဖြကုိဲ ကာကြယ္ဖံုးကြယ္ရာေရာက္ 
ေစခဲ့လွ်င္ အဂတိလိုက္စားမႈျဖစ္ေၾကာင္း 
ေဒၚညိဳညိဳသင္းက အဆိုပါဥပေဒကို 
ကိုးကား၍ သတိေပးေျပာဆိုခဲ့သည္။

သဃၤန္းကြၽန္းၿမိဳ႕နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္ ဦးေနဘုန္းလတ္က လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ တစ္ဦးအေနျဖင့္ ဥပေဒအရ 
ရန္ကုန္တိုင္းစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီရင္ခံစာကို 
ဖတ္႐ႈရန္ အခြင့္အေရးရွိေၾကာင္းဆိုသည္။ 

''ဥပေဒမွာေရးထားတဲ့ စကားလုံးက 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ကို အစီရင္ခံစာတင္တာနဲ႔ တစ္ 
ၿပိဳင္နက္ လႊတ္ေတာ္ကို အစီရင္ခံရမယ္လို႔ 
ပါတယ္။ ေျပာခ်င္တာက လႊတ္ေတာ္ကို 
အစီရင္ခံရမယ္ဆိုတဲ့ အဓိပၸာယ္က လႊတ္ 
ေတာ္ကို ေျပာတာ။ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ကို 
ေျပာတာ မဟုတ္ဘူး။ ဥပေဒရဲ႕ စကားလုံးကို 
ကြၽန္ေတာ္တို႔ အဲဒီလိုပဲ နားလည္တယ္""ဟု 
၎က ဆိုသည္။

ရန္ကုန္တိုင္းအစိုးရ၏ ပထမအႀကိမ္ 
၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘ႑ာႏွစ္၏ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ 
အစီရင္ခံစာတြင္ ေျမငွားရမ္းခမ်ား ကာလ 
ေပါက္ေဈးထက္ နည္းေနျခင္း၊ အစိုးရတည္ 
ေထာင္ေသာ ကုမၸဏီမ်ားတြင္ က်ပ္ေငြ 
ဘီလီယံေပါင္းမ်ားစြာ နစ္နာေၾကာင္း ေဖာ္ျပ 
ခဲ့ၿပီး အစီရင္ခံစာႏွင့္ပတ္သက္၍ အဂတိ 
လိုက္စားမႈ တိုက္ဖ်က္ေရးေကာ္မရွင္က 
အေရးယူေပးရန္ တိုင္ၾကားမႈမ်ား ရွိခဲ့သည္။
(ကိးုကား-https://myanmar-now.org/mm)

ရန္ကုန္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ခံစာကို   လႊတ္ေတာ္ထံမျဖန္႕ပါက 

သမၼတထံစာတင္မည္ဟု  ေဒၚညိဳညိဳသင္းဆို 

ရန္ကုန္ေစာင့္ၾကည့္အဖြဲ႕ တည္ေထာင္သူ ေဒၚညိဳညိဳသင္း (ဓာတ္ပုံ - ခင္မို႔မို႔လြင္ / Myanmar Now) 


